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Vragen van het lid Arib (PvdA) aan
de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport
over late abortussen in Spanje.
(Ingezonden 2 november 2006)

1
Bent u op de hoogte van het feit dat
in Spanje abortus wordt gepleegd bij
zwangerschappen die boven de
wettelijke termijn van 22 weken zijn
gevorderd?1

2
Bent u op de hoogte van het feit dat
in de Ginemedex-kliniek in Spanje
ook abortussen worden uitgevoerd
boven de in Nederland geldende
grens van 24 weken en zelfs abortus
wordt gepleegd bij een zwangerschap
van 39 weken? Wat is uw mening
hierover?

3
Is het waar dat in deze kliniek ook
Nederlandse artsen werkzaam zijn, en
dat vanuit Nederland vrouwen
abortus laten plegen in Spanje? Wat
is uw mening hierover en welke
gevolgen heeft dit voor Nederland?

4
Kunt u nagaan op welke schaal deze
illegale praktijken plaatsvinden?

5
Is bekend hoeveel Nederlandse
artsen in de kliniek werkzaam zijn?
Deelt u de mening dat deze artsen
zich schuldig maken aan het op

illegale wijze uitvoeren van abortus?
Zijn er wettelijke sancties mogelijk
tegen deze artsen? Zo ja, welke? Zo
neen, waarom niet?

6
Is het waar dat berichten over de
illegale abortuspraktijk bij de
Ginemedex-kliniek sinds 2002 bekend
zijn, maar dat de Spaanse (medische)
autoriteiten geen stappen hebben
ondernomen? Wat is uw mening
hierover? Bent u van plan uw
Spaanse collega om opheldering te
vragen en te vragen of en zo ja welke
stappen ondernomen worden tegen
deze illegale abortuspraktijk?

1 De Volkskrant, 31 oktober jl.

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Bussemaker (Volksgezondheid,
Welzijn en Sport). (Ontvangen
16 maart 2007)

1
Ja.

2
Ja. Om te beginnen is de Spaanse
wetgeving anders dan de
Nederlandse. In Nederland is een
abortus wanneer de vrucht
levensvatbaar is in beginsel strafbaar.
Daar sta ik volledig achter. Daarnaast
moet deze zaak nog door de Spaanse
autoriteiten worden onderzocht. Op
dit moment is nog niet duidelijk of er
daadwerkelijk sprake is van illegale
praktijken. Ik volg met belangstelling

de ontwikkeling hieromtrent en de
discussie die nu eventueel ontstaat in
Spanje over de abortuswetgeving.

3
Ja, het is waar dat Nederlandse
artsen werkzaam zijn in deze kliniek.
Het is goed mogelijk dat Nederlandse
vrouwen in Spanje abortus laten
plegen. Ik beschik overigens niet over
gegevens hierover. Zolang de
betreffende Nederlandse
abortusartsen zich aan de wet en hun
beroepscode houden zie ik geen
aanleiding om mij uit te laten over
hun werkzaamheden. Nederlandse
vrouwen staat het vrij om naar
Spanje te gaan, ongeacht de reden.
Er komen jaarlijks ook nog steeds
vrouwen uit het buitenland naar
Nederland om hier een abortus te
laten uitvoeren.

4
Vooralsnog is niet bekend of hier
sprake is van illegale praktijken. De
Inspectie voor de Gezondheidszorg
vraagt de Spaanse collega’s om op de
hoogte te worden gehouden van de
ontwikkelingen.

5
Het Nederlands Genootschap van
Abortusartsen (NGVA) heeft laten
weten dat een drietal Nederlandse
artsen werkzaam is bij één van de
klinieken in Barcelona. Zij voeren
abortus uit tot 22 weken. Dit betekent
dat zij geen deel hebben aan de
praktijken die voor veel opschudding
hebben gezorgd. Zij verrichten in
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Spanje geen andere behandelingen
dan die ook in Nederland zijn
toegestaan. Derhalve is er geen
wettelijke grond voor de door u
gevraagde sancties.

6
Ik ben niet op de hoogte van
ontwikkelingen in Spanje in het
verleden op dit gebied. Ik laat mij
informeren over het onderzoek naar
deze zaak. Daarbij ben ik tevens
geïnteresseerd in de mogelijkheden
de Spaanse wet biedt en de discussie
daarover. Omdat de informatie van
de Spaanse autoriteiten nog niet
beschibaar is kan ik uw vraag onder 6
nu niet beantwoorden.
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